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                    Abstract
In this study, different forms of Lagrangian and Hamiltonian based energy functions are represented to analyze an engineering (or a physical) system. Both systems, linear and nonlinear, are analyzed in the same way using the approaches above. Based on tensorial quantities: contravariant generalized coordinates q
i, velocities i and covariant generalized momenta p
i, one can obtain different forms of Lagrangians and Hamiltonians, and so different forms of equations of generalized motion as long as number of the inertial elements is equal to the degree of freedom of a generalized motion. How these forms, namely covariant, contravariant & a mix of a physical system and different forms of equations of generalized motion are achieved is explained. The approach is illustrated through a (trivial) electromechanical example. The question as to which form is better for a given physical (or engineering) system is still open and needs further study.
In diesem Beitrag sind verschiedene Formen des Langrange- und des Hamilton-Formalismus auf der Grundlage der Energiefunktion zur Analyse eines technischen (oder physikalischen) Systems vorgestellt. Beide Systeme, linear oder nichtlinear, sind auf dieselbe Art und Weise berechenbar. Die mathematische Grundlage bildet die Tensorrechnung. Über die verallgemeinerten kontravarianten Lagekoordinaten, den dazugehörigen Geschwindigkeiten und den verallgemeinerten kovarianten Impulsen gelangt man zu den verschiedenen Formen der Langrange- bzw. der Hamilton – Gleichungen, und so zu den Bewegungsgleichungen, wobei der Freiheitsgrad des verallgemeinerten Bewegung gleich der Anzahl der selbständigen trägheitsbehafteten Elemente ist. Es ist erklärt, wie man von einem physikalischen System zu den verschiedenen Formen der verallgemeinerten Bewegungsgleichungen gelangt. Die Anwendung der Methode wird an einem elektromechanischen System demonstriert. Welche Form der Gleichungen von Vorteil für ein gegebenes technisches oder physikalisches system ist zeigen nur weiterführende Untersuchungen.
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